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Abstract (en)
The measuring device has a measuring line (5) wound onto a spool (4) held under tension. A float (6) or flow body is fastened to one end of the line.
While an injection jet (10), which causes the high pressure injection, is emitted, the float is brought into the jet and can be held there. The measuring
device has a device (7) for determining how much of the line has unwound. The line can be re- wound. Independent claims also cover a method for
determining the diameter of the high pressure injection body.

Abstract (de)
Mittels einer unter Vorspannung stehenden Spule (4), an der eine Meßleine (5) auf- und abwickelbar ist, wobei sich an dem freien Ende der Auf-
und Abwickeleinrichtung ein Schwimmkörper (6) oder Strömungskörper befindet, ist während des Bohrvorganges der aktuell erreichte Durchmesser
eines herzustellenden HDI-Körpers ermittelbar. Der Schwimmkörper oder Strömungskörper wird von der Strömung des Hochdruckinjektionsstrahles
(10) mitgerissen, so daß die Länge der Meßleine der wirksamen Länge des Hochdruckinjektionsstrahles entspricht. <IMAGE>
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